
   С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л

                                                             № 56
                               

от редовно заседание, състояло се на 17.11.2003

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна  Хаджиева,  доц.  Георги  Лозанов, доц.  д-р  Лилия 
Райчева, доц. д-р  Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Райчо Райков,  Тома 
Иванов, Юлиана Тончева, Стефан Димитров

ОТСЪСТВАЛИ: НЯМА

                                                 ДНЕВЕН РЕД:

1. Предложение от председателя на СЕМ за изменение на решение на СЕМ 
за заличаване на регистрацията на “Юниън Телевижън” АД.

2. Проект за декларация по повод зачестили нарушения в предавания по 
телевизия СКАТ.

3. Организиране  на  дискусия  в  БТА  с  неправителствени  организации, 
представители на медии и др. За изработване на харта срещу езика на 
омразата, която е завладяла определени предавания в някои електронни 
медии.

4. Проект  за  решение  относно  необходими  документи  във  връзка  с 
промените в ЗРТ.

5. Становище на Георги Караиванов от отдел “Анализи”.
6. Информация от доц.д-р Лилия Райчева за бюлетина на СЕМ.
7. Информация от доц.д-.р Лилия Райчева за проекта по ФАР.

Разни
• Писмо от БНР.
• Отчет от Кирил Гоцев.

Начало  на  извънредното  заседание  11 часа,  водено  от  Райчо  Райков, 
протоколист-Татяна Даскалова.

Още в началото на заседанието председателят на СЕМ запозна присъстващите с 
дневния ред и призова членовете за изменение и допълнение по него.
Анна Хаджиева предложи в точка Разни да се разгледа писмото до БНТ.
Тома Иванов каза, че първа точка е много важна и за това по нея трябва да се 
дебатира само в присъствието на всички членове на Съвета.
Доц. Лилия Райчева предложи да се гласува протоколно решение за експресно 
извършване на превод от Екатерина Попова. 
С 6 гласа “за” и 1 “въздържал се” Мария Стефанова СЕМ взе решение да 
възложи  на  Екатерина  Попова  експресния  превод  от  български  на 
английски език.
Доц.Лилия  Райчева  предложи да  се  добави  нова точка  4,  в  която  СЕМ да 
предложи сценарии за провеждане на предстоящия жребий за ротацията.
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В присъствието на журналисти от Дарик радио, Инфо радио и вестник “24 часа” 
членовете на СЕМ решиха заседанието да бъде открито.
С 8 гласа “за” и 1 “въздържал се” се прие дневния ред с допълненията в 
него.

ПО “ПЪРВА” ТОЧКА

Райчо Райков  предложи т.3 от решението за заличаване на регистрацията на 
“Юниън Телевижън” АД да отпадне.
Доц.Пешева  каза,  че подкрепя и одобрява предложението по т.2 от проекто-
решението за изменение на решението за заличаване регистрацията на “Юниън 
Телевижън” АД.
Стефан Димитров сподели, че поддържа същото мнение. 
Председателят на СЕМ предложи първо да се гласува т.2 от проекто-решението, 
а именно: “отменя т.3 от решението, с която е допуснато предварителното му 
изпълнение. 
С 8 гласа “за” и 1 “въздържал се” –Тома Иванов СЕМ гласува и прие това 
предложение.
 След гласуването членовете на СЕМ дадоха обяснение по своя вот.
Райчо  Райков сподели,  че  в  името  на  диалога  няма  да  иска  отмяна  на 
решението на СЕМ.
Доц.Лилия  Райчева каза,  че  трябва  да  се  възстанови  ролята  на  СЕМ  като 
надзорник, тоест да се реабилитира съдебния надзор.
СЕМ премина отново към гласуване на проекто-решението в новия му вид.
С 5 гласа “за” доц.Лилия Райчева, Анна Хаджиева, Тома Иванов, Райчо 
Райков и Мария Стефанова и 4 “въздържал се” СЕМ прие изменението на 
решение № 15-00-59/16.11.2003.

ПО “ВТОРА” ТОЧКА

СЕМ  реши  да  излезе  с  декларация  по  повод  зачестилите  нарушения  на 
телевизия СКАТ.
Анна Хаджиева предложи да се направи мониторинг на телевизия СКАТ.
Юлиана Тончева  предложи декларацията да се оформи въз основа навзетото 
решение за предварително производство.
Тома  Иванов  сподели,  че  по  негово  мнение  по-добре  е  да  се  отложи 
приемането на декларацията.
Доц.Райчева каза, че проблемът трябва да се отграничи. 
Доц.Пешева предложи приемането на декларацията да стане след дискусията в 
БТА.
След  разискване  СЕМ реши да  проведе  двуседмичен  фокус  –мониторинг  на 
следните предавания:  “В атака”,  “От телефон до микрофон” и “Сите българи 
заедно”.
С  9  гласа  “за”  СЕМ  реши  да  се  проведе  двуседмичен  мониторинг  на 
предаванията:  “В  атака”,  “От  телефон  до  микрофон”  и  “Сите  българи 
заедно” на телевизия СКАТ, който извършват системни нарушения на ЗРТ.
  
Доц.Пешева предложи да се проведе мониторинг и на “Сигнално жълто”, но в 
последствие оттегли предложението си.
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Райчо  Райков  предложи  СЕМ  да  направи  двуседмичен  мониторинг  на 
предаването “Размисли и страсти”.
С 9 гласа “за” СЕМ прие това предложение.

След дълго обсъждане и много редакторски поправки върху текста, подготвен 
от  Юлиана  Тончева  и  Райчо  Райков  СЕМ  премина  към  гласуване  на 
декларацията  по  повод  зачестилите  нарушения  в  предавания  на  телевизия 
СКАТ.
С 9 гласа “за” СЕМ прие окончателния вариант на декларацията. 
/приложена е в документацията към протокола/ 

ПО “ ТРЕТА” ТОЧКА

Райчо Райков информира за инициативата появила се по време на разговора с 
Коритаров в Блиц, а именна да се проведе дискусия. Тя може да се проведе в 
БТА и СЕМ да бъде един от съорганизаторите,  заедно с други обществени и 
неправителствени  организации.  Председателят  на  СЕМ  предложи  на 
следващото заседание Съветът да реши дали да бъдат поканени и представители 
на  съюза  на  издателите  на  вестници  в  България,  както  и  деканите  и 
преподавателите от журналистическите факултети на университетите.
Със 7 гласа “за” СЕМ гласува да участва на дискусията в БТА. 

ПО “ЧЕТВЪРТА” ТОЧКА

СЕМ  се  запозна  с  предложението  на  доц.Лозанов  относно  процедура  за 
провеждане на жребий за обновяване състава на СЕМ предвид ЗРТ.
Членовете обсъдиха въпроса, дали е необходима техническа комисия, която да 
отговаря  за  провеждане  на  жребия  и  да  осигури  необходимите  за  това 
материали.
С  8  гласа  “за”  и  1  “въздържал  се”СЕМ  реши  заседанието  по  време  на 
жребия да бъде открито. 

Доц.Лозанов предложи  за  техническото  осигуряване  на  така  описаната 
процедура да отговарят ръководителите на направления.
С 9 гласа “за” СЕМ реши да сформира техническа комисия за провеждане 
на жребия. За подготовката и безпрепятственото протичане на заседанието 
по теглена на жребия за ротацията да отговарят началниците на отделите в 
СЕМ.

ПО “ПЕТА” ТОЧКА

СЕМ се запозна с проекта  за  решение относно необходимите документи във 
връзка с промени в ЗРТ.
Доц.Лозанов предложи този проект да се разпространи не само чрез Интернет 
страницата, но и чрез БТА, бюлетина и Фокус.
С 8 гласа “за” и 1 “въздържал се” Тома Иванов предложението се прие от 
Съвета.
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ПО”ШЕСТА” ТОЧКА
  
СЕМ се  запозна  със становище,  подготвено от  Георги  Караиванов от  отдел 
”Анализи”. 
Доц.Лилия Райчева сподели,  че  становището показва  отношението  на СЕМ 
относно развитието на цифровизацията у нас.
След  разискване  СЕМ  гласува  и  прие  с  8  гласа  “за”  предложеното 
становище,  като  реши  да  се  коригират  броя  на  националните  цифрови 
телевизионни  мрежи-4,  регионалните  цифрови  телевизионни  мрежи-12 
броя и местни цифрови телевизионни мрежи –30 броя. 

ПО “СЕДМА” ТОЧКА

Доц.Лилия Райчева докладва, че е необходимо материалите за следващия 7/8 
брой  на бюлетина да бъдат предадени в срок 18.11. /понеделник/.

ПО “ОСМА” ТОЧКА

Доц.Лилия Райчева информира Съвета относно проект за 200 000 евро, който 
ще  подпомогне  стартирането  на  проекта  по  програма  ФАР.  Тя  е  изпратила 
проекта до френския регулаторен орган, до ЕПРА, до европейския институт по 
медиите, които могат да бъдат бъдещи партньори на СЕМ в този проект.
С 8 гласа “за” СЕМ гласува и реши да бъде назначен експерт, който да 
отговаря за подготовката и реализирането на тези проекти.   

ПО ТОЧКА “РАЗНИ”

• СЕМ прие за сведение отчета на Кирил Гоцев за командировката му в 
Испания.

• По повод писмото от БНР Съветът възлага на отдел “Правен” и Спаска 
Янева да подготвят становище по въпроса: има ли право БНТ и БНР на 
допълнителни  възнаграждения.  Становището  да  се  представи  на 
следващо заседание на 20.11./четвъртък/.

• СЕМ се запозна с писмо от БНТ във връзка с “Всяка неделя”. Съветът 
реши Анна Хаджиева и отдел ”Правен” да подготвят писмо до БНТ, как е 
уредена  копродукцията  между БНТ и “Всяка неделя”.  Писмото ще се 
разгледа и приеме от СЕМ на заседанието на 20.11./ четвъртък/.

• В края на заседанието доц.Лозанов повдигна въпроса относно налагане 
на задължителни указания на “Всяка неделя”.

• Райчо Райков  увери, че на следващото заседание ще бъде представена 
пълната  документация  за  издаване  на  задължителни  указания  на  БНТ 
относно “Всяка неделя”.  

Край  на  заседанието  16  часа.  Следващо  заседание,  насрочено  за  20.11.2003 
година.

Приложени документи към протокол № 56:
1. Предложение от председателя на СЕМ за изменение на решение № 15-

00-59 от 6.11.2003 година.

4



2. Предложение  но  доц.Лозанов  относно  процедура  за  провеждане  на 
жребия по ротацията

3. Становище на Георги Караиванов 
4. Отчет на Кирил Гоцев от командировка в Испания.
5. Писмо от БНТ относно “Всяка неделя”
6. Писмо от БНР с искане за допълнителни средства
7. Декларация на СЕМ по повод зачестилите нарушения в предавания на 

телевизия СКАТ.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева....................     Доц.ГеоргиЛозанов............   

Доц.д-р Лилия Райчева...........Доц.д-р Маргарита Пешева......

Мария Стефанова...................  Стефан Димитров...................

Тома Иванов .........................    Юлиана Тончева ..................

Райчо Райков .................

Председател
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